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Els socialdemòcrates veuen amb 
bons ulls que els beneficis del 
sector del joc estiguin vinculats 
a una finalitat de tipus social, 
tal com va anunciar el cap de 
Govern, Antoni Martí, en el seu 
discurs durant el debat d’orien-
tació política. Martí va manifes-
tar que a la majoria de països eu-
ropeus una part dels ingressos 
que s’obtenen per aquesta via 
van a parar a polítiques socials 
i, en concret, va indicar que la 
voluntat és que Andorra se situï 
entre els països que hi destinin 
un percentatge més alt, entre un 
50% i un 65% del total dels bene-
ficis del joc, a polítiques socials i 
educatives. 

La presidenta suplent del 
grup parlamentari socialdemò-
crata, Mariona González, va ex-
plicar ahir que està d’acord “que 
els diners obtinguts amb els 
impostos del joc serveixin, per 
exemple, a ajudar les ONG” o a 
altres finalitats socials. Tot i així, 
la consellera del PS es mostrava 
prudent a l’hora d’opinar sobre 
aquest punt, igual que sobre la 
resta del projecte de llei “fins 
que el tinguem a sobre la taula 
i puguem analitzar el més del 

centenar d’articles que han dit 
que tindrà”. A més, González 
recorda que el tema de la fisca-
litat del joc és una de les qüesti-
ons que encara no estan defini-
des, tal com va avançar el propi 
ministre de Presidència, Antoni 
Riberaygua, durant la seva com-
pareixença davant la comissió 
d’Economia per detallar les líni-
es mestres que tindrà en compte 
la regulació del joc. 

Un dels aspectes especial-
ment valorats pels socialdemò-
crates a l’hora de legislar sobre 

aquesta matèria és que es vulgui 
posar èmfasi en la protecció de 
les persones respecte a possibles 
efectes nocius que poden tenir 
els diferents tipus de jocs. “La 
música sona bé per la protec-
ció que se suposa que hi haurà, 
però hem de veure després com 
això es plasmarà al text”, va as-
senyalar González. De la matei-
xa manera, es valora també po-
sitivament des de les files del PS 
que es vegi el futur casino com 
un atractiu més del país a l’hora 
de captar visitants i que la fisca-

litat de la instal·lació depengui, 
entre altres factors, del nombre 
de pernoctacions que s’assoleixi 
per aquesta via, tot i que, segons 
la parlamentària socialdemòcra-
ta, “caldrà veure també com es 
preveurà això a la llei perquè és 
difícil de quantificar”. González 
considera també que és bo que 
finalment hi hagi una regula-
ció dels diferents jocs “perquè 
fins ara l’Estat no n’ha obtingut 
cap rendiment” i estaria bé que 
a partir d’ara pugui tenir uns 
ingressos provinents d’aquest 
sector com passa als països ve-
ïns. La consellera va qualificar 
de “semblant al de l’any anteri-
or” el discurs de Martí al debat 
d’orientació. 

El PS troba bé que més del 50% dels 
beneficis del joc vagin a l’àmbit social
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la consellera general Mariona González en una sessió al consell.

El primer secretari del Partit So-
cialdemòcrata (PS), Pere López, 
va valorar ahir la proposta del 
Govern en relació amb el pro-
jecte de llei de l’IRPF que es va 
avançar la setmana passada en 
el decurs del debat d’orienta-
ció política global del Govern. 

López, en declaracions al pro-
grama Ara i Aquí de RNA, va 
lamentar que el text no prevegi 
un tipus més elevat per gravar 
les rendes més altes, ja que cre-
uen que l’impost sobre la renda 
ha de repercutir en major me-
sura en aquells que tenen més 
ingressos. 

López creu que Demòcrates 

per Andorra (DA) ha legislat so-
bre l’IRPF “per obligació” ja que 
el seu model econòmic es basa en 
l’obertura econòmica, i conside-
ra que fins que no s’han adonat 
que calia establir un impost so-
bre les rendes per tirar endavant 
els convenis de no doble impo-
sició necessaris per a l’obertura, 
no s’han decidit a crear un IRPF.  

El primer secretari del PS creu 
que el Govern ha optat per fer 
un impost que afecti al màxim 
de gent i per això han rebaixat el 
mínim exempt, mentre que des 
de la formació socialdemòcrata 
consideren que cal gravar els 
qui més tenen. En aquest sen-
tit, López va recordar que ells ja 
van parlar d’un llindar entorn 
als 115.000 euros a partir del 
qual es podria establir un tipus 
més elevat. Per això, el primer 
secretari del PS va lamentar que, 
a l’espera que el projecte de llei 
entri a tràmit, el text no prevegi 
aquesta possibilita. 

López vol un tipus més elevat 
per a les rendes més altes
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pere lópez.

Mariona González

“És bo que hi hagi finalment 
una regulació dels diferents jocs 
perquè fins ara l’Estat no n’ha 

obtingut cap rendiment”

“La música sona bé pel que fa a 
la protecció de les persones però 
s’ha de veure com es plasmarà 

això al projecte de llei

la FaaD creu 
que l’anunci de 
Martí és “una 
bona notícia”

El president de la Fede-
ració d’Associacions de 
Persones amb Discapaci-
tat (FAAD), Lluís Sàmper, 
va qualificar ahir de “bona 
notícia” l’anunci del cap de 
Govern sobre el fet que més 
de la meitat dels beneficis 
del joc aniran a polítiques 
socials. “El felicitem que si-
gui així”, va dir Sàmper, tot i 
que va recordar que potser 
no s’assoliran tants ingres-
sos per aquesta via com 
es preveuen. També troba 
positiu que es vulgui arribar 
a un acord amb l’ONCE per 
vendre el seu cupó a Andor-
ra i que els discapacitats es 
puguin beneficiar dels ser-
veis d’aquesta associació. 
“De moment no hi ha res 
en concret”, va dir Sàm-
per, que va recordar que 
fa molts anys que es parla 
d’un possible conveni.




